
Vážení spoluobčané – soudružky a soudruzi,

ve dnech 13. – 17. 10. jsme zvolili nové občanské výbory. Zvýšenou pozornost jsme věnovali 
kádrové přípravě. Vždyť vedle zkušených funkcionářů prvně do funkce nastoupila řada nových 
spoluobčanů, od kterých očekáváme aktivní přístup v řešení a zajišťování potřeb našich 
spoluobčanů.

Občanské výbory jsou nejdůležitějším aktivem národního výboru. Jsou neodmyslitelnou součástí 
národního výboru při zabezpečování rozvoje hospodářského, kulturního a sociálního života 
v územních obvodech občanských výborů.

Základní posláním občanských výborů je zapojovat své občany do činnosti národního výboru 
a zpětně uplatňovat potřeby a zájmy občanského výboru, v činnosti národního výboru. Zvýšení 
pozornosti si zaslouží občanské výbory v Holohlavech a Rodově, které budou přímo za pomoci 
MěNV zajišťovat úkoly VP NF a potřeby svých občanů.

Ve kvalitě práce občanských výborů bude odraz spokojenosti jejich občanů.

Z hlediska poslaneckých obvodů a počtu obyvatel bylo zvoleno celkem 5 občanských výborů, 
z toho 3 ve Smiřicích, jeden v Holohlavech a Rodově.

Územní rozloha OV č. 1 je dána ve směru toku pravé části Mlýnského náhona, včetně ulice 
Brigádnické, části Nývltovy a Spojovací. Zahrnuje 14 poslaneckých obvodů s 689 obyvateli.

OV č. 2 zahrnuje celé sídliště Gen. Govorova s 11 poslaneckými obvody s 592 obyvateli.

OV č. 3 je celá jihovýchodní část Smiřic s 20 poslaneckými obvody s 886 obyvateli.

Všechny OV z politického hlediska územně odpovídají základním organizacím KSČ v působnosti 
MěV KSČ ve Smiřicích.

Občanský výbor č. 1

předseda: Jágr Jaroslav
členové: Moník Milan

Filipová Eva
Vávra Jiří
Karpíšková Marie
Kozina Josef
Zápařka Jan
Ing. Klouček Zdeněk
Pácalt Karel

Občanský výbor č. 2

předseda: Pavlík Antonín
členové: Federsel Luděk

Nádvorníková Eva
Leš Miroslav
Kroulík Josef
Rolf Stanislav
Pehlová Věra
Liška Vladimír
Petráček Pavel



Občanský výbor č. 3

předseda: Heřman Jiří
členové: Špryňar Vladimír

Zimová Zdeňka
Čeněk Josef
Zemek Karel
Kopáč Vladimír
Ing. Plšek Milan
Kabuďová Renata
Hampl Jiří

Občanský výbor č. 4

předseda: Bergman Luboš
členové: Hájek Josef

Šolcová Drahuše
Gyuricza Ludevit
Vokřál Vladimír
Černý Václav
Šubjak Milan
Holeček Josef
Prokop Stanislav
Isaidesová Hana
Lhotský Václav

Občanský výbor č. 5

předseda: Škarytka Josef
členové: Novotná Eva

Millerová Jana
Komárek Svatopluk
Havelka Josef

Koudelka Miloslav, předseda MěstNV



Letos jsme šli opět všichni k volebním urnám, abychom odevzdali svůj hlas kandidátům Národní 
fronty, občanům, které jsme si na předvolebních shromážděních vybrali z těch nejlepších 
a nejzasloužilejších.

Volební akt je v ČSSR významná a chce se mi říci slavnostní událost. Jím uskutečňujeme všichni 
bez rozdílu, svobodně a s plnou zodpovědností svůj osobní podíl na vládě lidu v naší vlasti. Je to 
vrcholný akt demokratismu našeho společenského řádu, jedna z vymožeností socialismu. Je to 
základní právo demokracie, právo svobodně volit a být zvolen.

Pokračováním této významné společenské události byly v podzimním období volby do 
občanských výborů. Ty, jako prodloužená ruka národních výborů, představují aktiv lidí 
vykonávajících dobrovolnou a veřejně prospěšnou činnost. Nejsou to nějaké výbory pro parádu, 
ale orgány, které se podílejí (a jejich prostřednictvím všichni občané) na rozhodování o veřejných 
věcech, mají právo se vyjadřovat k mnoha – pro občany důležitým – otázkám.

Volby občanského výboru č. 4 – Holohlavy, se uskutečnily 17. října 1986. Přítomni byli 
představitelé MěNV ve Smiřicích, MěV KSČ ve Smiřicích, ZO KSČ v Holohlavech, zástupci složek 
Národní fronty a všichni občané Holohlav a Smiřic, kteří mají zájem na zdárném rozkvětu 
Holohlav. Po seznámení přítomných s úkoly, které se podařilo za uplynulé volební období splnit 
a s úkoly, které nás v budoucnu čekají, bylo přistoupeno k volbě nových funkcionářů OV č. 4 –
Holohlavy. Jednomyslně byli veřejným hlasováním zvoleni tito občané Holohlav:

Bergman Luboš, Hájek Josef, Šolcová Drahuše, Prokop Stanislav, Šubjak Milan, Lhotský Václav, 
Holeček Josef, Vokřál Ladislav, Černý Václav, Isaidesová Hana, Gyuricz Ludevít. 

Při složení nového OV bylo přihlíženo k tomu, aby zde měly své zastoupení všechny složky NF, 
které v Holohlavech pracují.

Občanský výbor č. 4 chce v příštím volebním období navázat na dřívější tradiční a dobrou 
spolupráci se složkami a organizacemi NF. Jde především o početné a aktivní chovatele, 
zahrádkáře, ženy, SSM, požárníky a další jednotlivé občany, kteří to myslí se svou obcí dobře. 
Prostřednictvím svých zástupců budou jednotlivé organizace seznamovány s úkoly, které nás 
čekají. Velký význam bude mít práce nově zvolených poslanců, kde věříme, že jejich činnost bude 
v mnoha případech na kvalitativně vyšší úrovni, než u některých soudruhů v minulém volebním 
období.

Občanský výbor věří a počítá s velmi dobrou spoluprací s vesnickou KSČ a v neposlední řadě 
s naším nadřízeným orgánem – MěNV ve Smiřicích. Zde bych chtěl podtrhnout tu skutečnost, že 
by v nadcházejícím období měly zmizet neustálé a mnohdy zbytečně ventilované problémy typu: 
„Holohlavy jsou ve vleku Smiřic, pro Holohlavy nezbývají prostředky atd.“



Mohu zodpovědně říci, že výše uvedené připomínky jsou zatím zcela bezpředmětné, neboť 
spolupráce OV s MěNV ve Smiřicích při zabezpečování realizace chodníků v ulici Školní je na 
nejlepší úrovni a vždy soudruzi z MěNV vyjdou ochotně a se zájmem vstříc všem našim 
požadavkům.

Z úkolů, které čekají OV č. 4 v nejbližším období je nejbližší a také velmi aktuální rekonstrukce 
Pohostinství v Holohlavech, která se musí uskutečnit během příštích 18ti měsíců. Předpokládané 
náklady se pohybují v hodnotě 1,7 mil. Kčs. V dalším období půjde o kanalizaci v ulici Smiřické 
a o provedení přípravných prací na rozvod plynu v obci. Z těch menších, ale neméně významných 
pro spokojenost občanů, půjde o zkvalitnění osvětlení v obci, dobudování prostor občanského 
výboru, dokončení chodníků a dalších. 

Na jedno však nelze zapomínat. Totiž na to, že žádný funkcionář a tedy ani člen Občanského 
výboru, nemůže pracovat bez pomoci občanů, bez jejich ochoty přiložit ruce ke společnému dílu 
a chuti angažovat se ve věcech veřejných.

A proto mi na závěr dovolte napsat jednu myšlenku. Zapojme se do akcí společně, nediskutujme 
o nich planě, přicházejme s konstruktivními návrhy a pak se dílo jistě podaří. Naše obec bude 
vzkvétat před očima. Vždyť ji nebudujeme jenom pro sebe, ale i pro své potomky a další 
generace.

Luboš B e r g m a n , předseda OV č. 4 Holohlavy

Počet členů v JZD byl toho roku 62 pracujících osob. Na jednu pracovní sílu připadl průměr 
448 pracovních jednotek. Pracovní jednotka při likvidaci vyšla na 25,– Kčs. Naturální dávky 
v obnose 3,50 Kčs za každou odpracovanou jednotku.

Výsledek hospodaření ve výrobě rostlinné:

Obilí:

Pšenice 31 ha, sklizeno 1.001,20 q, prům. výnos 32,29 q á ha
Žito 25 ha, sklizeno    883,60 q,  prům. výnos 35,34 q á ha
Ječmen 31 ha, sklizeno    961,10 q,  prům. výnos 31,– q á ha
Oves 16 ha, sklizeno    366,20 q,  prům. výnos 20,37 q á ha



Okopaniny:

Cukrovka 35,50 ha, sklizeno 16.702,20 q, prům. výnos 470,48 q á ha
Čekanka     3  ha, sklizeno         1.063,60 q, prům. výnos 354,53 q á ha
Brambory ranné   2  ha, sklizeno            222,–  q, prům. výnos 111,–    q á ha
Brambory pozdní 15  ha, sklizeno         1.998,–  q, prům. výnos 133,20 q á ha

Peněžitá hodnota sklizně hlavních plodin:

Pšenice 135.162, – Kčs
Žito 123.764, – Kčs
Ječmen 109.565, – Kčs
Oves   31.127, – Kčs
Řepka   14.544, – Kčs
Cukrovka 317.341, – Kčs
Čekanka   40.416, – Kčs
Brambory obojí   86.580, – Kčs
celková hodnota 858.449, – Kčs

Sklizeň zeleniny vynesla na utržených penězích

Cibule 36.550, – Kčs
Mrkev   2.916, – Kčs
Salát   4.770, – Kčs
Pór   3.900, – Kčs

V roce 1960 vyrobeno

Hovězího masa 213,50 q v ceně 192.222, – Kčs
Vepřového masa 226,56 q v ceně 249.216, – Kčs
Mléko 166,680 l v ceně 300.024, – Kčs
Vejce   49.716 ks v ceně   39.772, – Kčs
Drůbež 1.420 kg v ceně   24.140, – Kčs

Hrubá živočišná produkce 1960 ve stálých cenách 805.275, – Kčs
Utrženo 774.678, – Kčs

Roku 1961 vstoupila celá obec z II. typu JZD do vyššího typu socialismu – do Státního statku 
Smiřice. Rodov i osada Trotina připadla tím na farmu Zderaz a tak znovu, i když ne v katastrálních 
hranicích původních, hospodařilo se zase v celku větším, asi kolem 600 ha.

Specializací hospodaření v obci Rodově je předvýkrm vepřového dobytka, běhounů od váhy 
20 kg do 40 kg. Celé turnusy selat se nakupují a po dovršení váhy 40 kg přejímá je Velkovýkrmna 
„Gigant“ jako konečnou fázi rychlovýkrm vepřového bravu. Pracoviště ve státním statku a to jak 
ve výrobě rostlinné, tak v živočišné, stále podléhá vývoji a mechanizaci. Potahy koňské jsou 
nahrazovány traktory a tak ze dvaceti párů koní v Rodově před dvaceti léty zůstává v provozu už 
jen jeden pár koní.



Zemědělská obec Rodov se stodolami, chlévy, koňskými potahy a poli prochází dalšími změnami. 
Postupně klesá počet obyvatel, vesnice se vylidňuje. 

Vypráví kronikář obce před 25 lety v r. 1960

Předmětem i mírou zájmu socialistické společnosti je člověk. Péče o řešení významných 
okamžiků v životě občanů v socialistickém duchu přísluší všem složkám naší společnosti. Hlavní 
odpovědnost, řídící a koordinační funkci však přitom má národní výbor, jako místní orgán státní 
moci a správy. Jedním z jeho nástrojů a pomocníků při plnění těchto úkolů je právě sbor pro 
občanské záležitosti.

Náš sbor uskutečňuje řadu obřadů i slavností, a to v pořadí, v jakém procházejí lidským životem 
od narození až po poslední rozloučení. Tak nejprve je to „Vítání dětí do života“. Nikdy se 
nesetkáváme s chvilkou tak krásnou a slavnostní, jako je vítání do života malého tvorečka, který 
znamená naši naději i budoucnost. Proto k této chvilce patří šťastné úsměvy, veselé tváře, pěkná 
pohoda, básně, písně i hudba, ne již reprodukovaná, jak tomu bylo dříve, ale kvalitní živé 
vystoupení, květiny a někdy i trochu pláče a křiku těch, kterých se slavnost, i když ji ještě 
nevnímají, nejvíce týká. Za optimismem a veselostí se však skrývá i kus vážnosti a společenské 
odpovědnosti. Vždyť rodiče nového občánka našeho města slibují, že z něho vychovají člověka 
čestného, spravedlivého, pracovitého, který bude mít svou socialistickou vlast rád a stane se 
jejím řádným občanem. Proto příprava této slavnosti není jednoduchá a vyžaduje splnění mnoha 
úkolů, aby byl její průběh zdárný. Nejprve musíme novou maminku navštívit, poblahopřát ji 
k narození děťátka a pozvat ji i tatínka na vítání do obřadní síně. Dále písemně zabezpečujeme 
přítomnost zástupců ZV ROH zaměstnavatelů obou rodičů, zajišťujeme kulturní program, hudbu, 
zpěv, fotografa a květinové dárky pro maminky. Pro působivost této slavnosti je rozhodující  
počet vítaných dětí a také jejich věk. Děti vítáme většinou ve stáří do tří měsíců, ve skupinkách 
po 3–5, aby velký počet a dlouhá doba od narození nestírala bezprostřednost a účinnost 
slavností, a aby na ni rodiče opravdu rádi a dlouho vzpomínali.

Další akce pořádaná naším sborem je „Rozloučení s mateřskou školou“. Je to okamžik, kdy je dítě 
uváděno do nové situace, neboť opouští bezstarostný život a přechází do života s povinnostmi. 
Vnímá pozornost a péči svého okolí a z darované knihy od nás má velkou radost. Pochopitelně 
také poděkujeme celému pedagogickému sboru mateřské školy za trpělivost a veškerou péči, 
kterou dětem věnoval a rodičům popřejeme hodně úspěchů v další výchově. Naše členky 



každoročně připravují pro tuto slavnost s dětmi, které opouští školu, program pro rodiče, jenž se 
jim vždy velice líbí.

Dále pak následuje začátek školní docházky, kdy desítky drobných dětských krůčků poprvé 
směřují ke dveřím ZŠ. To pro nás znamená další slavnost „Uvítání prvňáčků“. 1. září je pro 
prvňáčka důležitým životním mezníkem, kdy je třeba podchytit zájem dítěte o širší okolí a začít 
formovat jeho osobnost. Při této příležitosti předáme novým žáčkům pamětní knížky 
a upomínkové listy.

Další akce, které se zúčastňujeme, je „Vstup do pionýrské organizace“. Je vlastně prvním 
projevem veřejného společenského postoje dítěte. Slib pionýrů i slib jisker má pionýrská 
organizace vždy perfektně připraven a členky našeho sboru jen osobně předají pionýrům 
a jiskrám knižní dárky. 

Dále se pak zúčastňujeme „Slavnostního zahájení výcviku branců“. Branci se zde scházejí 
s představiteli národního výboru, vojenské správy i s vedoucím výcviku. Je jim zdůrazněna 
důležitost výcviku, klade se také důraz nejen na odpovědnost nastávajících příslušníků Čs. lidové 
armády, ale i odpovědnost mladých chlapců vůči rodině, kterou zanedlouho opustí, ať již jde 
o rodiče, či manželku a děti.

Závažným aktuálním úkolem, který se promítá do činnosti sborů pro občanské záležitosti, je 
předmanželská výchova, která má připravovat mladé lidi na manželství a rodičovství. Výchova 
mladé generace by měla zajišťovat zakládání zdravých rodin, v nichž všichni její členové budou žít 
život plný vzájemného porozumění. O to se snažíme v naší další akci nazvané „Beseda se 
snoubenci“. Zde je nám nápomocno okresní kulturní středisko v Hradci Králové, které novými 
populárně zábavnými formami a besedami pro mládež připravuje poutavé pořady, jako např. 
„Píseň pro dva“, „Krása pro dva“, „Láska pro dva“, kde vystoupili psycholog, právník, sociolog, 
bytový architekt, oděvní návrhářka, číšník a další. Tyto besedy jsou u mladých lidí velice oblíbeny 
a také poměrně dosti navštěvovány. 

Dalším obřadem, který sbor pro občanské záležitosti zajišťuje, je „Uzavření sňatku“. Pro tento 
okamžik se s mimořádnou pozorností snažíme vytvořit důstojné prostředí, dbáme na květinovou 
výzdobu a osvětlení. Zvláště hezký a dojemný moment v našem svatebním obřadu je poděkování 
ženicha a nevěsty rodičům, s přáním a předáním květin oběma matkám. Na každý sňatek 
zajišťujeme recitaci a hudbu se zpěvem.

Se stejnou pozorností a slavnostním rázem organizujeme „Zlaté svatby“, jako obnovení 
manželského slibu. Tento obřad nikdy nepřipravujeme jako sentimentální pohled zpět, ale jako 
ocenění celoživotní cesty obou manželů. Problémy jsou však se zajišťováním oslavenců a jestliže 
se nám sami nebo někdo z rodiny či sousedů neohlásí, tak zlatou svatbu nemůžeme uskutečnit.

U příležitosti oslav MDŽ každoročně zajišťujeme společně s komisí sociální a zdravotní věcné 
dárky pro ženy starší 80 let. Pro všechny důchodkyně také každý rok pořádáme k MDŽ estrádní 
nebo jiné zábavné vystoupení. Letos, přestože byl program zajištěn, se vystoupení nekonalo, 
z důvodu velké nemocnosti účinkujících.

Pro všechny důchodce pořádáme různé besedy, filmová představení a zábavné pořady, např. 
letos v září vystoupil umělecký soubor Bendl. Dále uskutečňujeme společně s komisí soc. 
a zdravotní předvánoční návštěvy u smiřických občanů, žijících v domovech důchodců. Také 
starším občanům zasíláme gratulace u příležitosti jejich životních jubileí a občany starší 80 let 
navštěvujeme osobně a předáváme jim věcný dárek. 

Posledním obřadem, kterého se sbor pro občanské záležitosti zúčastňuje, je „Občanský pohřeb“. 
Nejdůležitějším úkolem pro tento obřad je zajištění vhodného řečníka, což se nám příliš nedaří. 



Proto žádám všechny čtenáře a spoluobčany, aby nám byli při získávání smutečních řečníků 
nápomocni. Za to jim děkujeme.

Ing. Marie B a y e r o v á , předsedkyně SPOZ ve Smiřicích

Ve školní jídelně se stravuje více než 700 strávníků. Z toho 40 dospělých, t. j. učitelů a provozních 
pracovníků. Jídelníček je sestavován na týden dopředu a je vyvěšen na nástěnce spolu 
s ostatními informacemi o stravování. Do jídelníčků je zařazováno podle sezónních možností 
ovoce a v dostatečné míře zelenina, a to i na jaře, kdy je nákup zeleniny finančně náročný.

Za 1 oběd platí děti 1. – 4. třídy 3,– Kčs – norma na přípravu je 4,80 Kčs, žáci 5. – 8. ročníku platí 
3,60 Kčs, vaří se pro ně za 5,90 Kčs a dospělí platí 5,50 Kčs a finanční norma činí 6,60 Kčs. Rozdíl 
mezi poplatkem a normou hradí stát. Rodiče platí stravné na měsíc dopředu, obědy je nutné 
uhradit složenkou do konce předcházejícího měsíce, útržek odevzdat a vyzvednout si stravenky.  
Částka za odhlášené obědy se vrací formou odpočtu na složenkách v dalším měsíci (září 
v listopadu atd.).

V naší kuchyni se připravuje měsíčně 12–13 000 obědů. Příprava a výdej takového množství jídel 
je velice náročná, vyžaduje mnoho úsilí a námahy kuchařek, protože zařízení kuchyně je 
zastaralé, z provozního hlediska naprosto nevyhovující. Totéž by se dalo říci o jídelně, kde děti na 
oběd dlouho čekají, přestože se kuchařky velice snaží, aby výdej byl co nejrychlejší. Všichni 
máme připomínky k bezpečnosti a hygieně. Děti si nemohou z provozních důvodů vzít kompletní 
oběd ke stolu, pobíhají, nejedí polévku. Nemohou se přezouvat, podlaha je v zimě mokrá, děti se 
kloužou a může dojít k úrazu. Obědy musíme připravovat pro děti i za těchto nepříznivých 
podmínek, a proto je třeba, aby učitelé, kteří konají pedagogický dozor, děti v jejich chování 
usměrňovali. V některých případech dochází i k poškozování vybavení jídelny.

Pokud rodiče na schůzkách SRPŠ mají připomínky nebo dotazy, které třídní učitel nemůže 
zodpovědět, je vhodné rodiče odkázat s dotazem do ŠJ, kde se záležitost vyřeší, protože se 
většinou jedná o omyl nebo nedostatečné informace.

Podle volebního programu a plánu pro tuto pětiletku má být postavena nová školní jídelna. 
Nezbývá, než věřit, že společným úsilím zaměstnankyň kuchyně, co se týče kvality podávaných 
jídel, i učitelů, kteří budou dohlížet na chování žáků, se nám podaří překonat stávající podmínky. 
Je třeba, aby nová jídelna byla postavena co nejdříve, aby kuchařky pracovaly v lepších 
podmínkách a děti měly vhodné prostředí ke stravování.

Hana M a r e l o v á , vedoucí školní jídelny



Cukrovar Smiřice oslaví v roce 1987 120 let svého trvání. 

Patří k jednomu z nejstarších závodů koncernového podniku Hradec Králové. Svojí
zpracovatelskou kapacitou je druhým největším závodem koncernu Východočeské cukrovary. 
Základní kádr tvoří 67 lidí a pro zajištění výroby v době kampaně náboruje závod pracovníky 
z různých okresů. Z okresu Hradec Králové (cca 20 lidí), z okresu Náchod (cca 10 lidí), z okresu 
Trutnov (cca 35 lidí) a největší část kampaňových pracovníků je získávána ze Slovenska z okresu 
Humenné (cca 50 lidí).

V závodě pracuje ZO KSČ, ROH, odbočka SČSP a působí aktivně ČSVTS. Někteří pracovníci 
cukrovaru jsou zapojeni v zájmových organizacích a pracují v místě svého bydliště. Dva pracovníci 
pracují jako poslanci NV.

Závod vyrábí pouze surový cukr, který je převážen do sesterského závodu v Českém Meziříčí. 
Případná nadprodukce je převážena do pražských cukrovarů k dalšímu zpracování. Závod 
neprovádí žádnou vedlejší výrobu, a proto se jedná o sezónní závod. Za dobu trvání prošlo strojní 
zařízení závodu různými rekonstrukcemi a opravami. Je ale holou skutečností, že vedle kotlů 
z roku 1909 a 1925 jsou v závodě ještě varostroje z roku 1935. Rekonstrukcemi získal závod 
moderní zařízení jako např. řezačky s tyrystorovým pohonem, nový extraktor a další. Součástí 
závodu je nová ukládka řepy s kapacitou 30 tis. tun aktivně větrané a chemicky ošetřené řepy. 
Pro zlepšení spolupráce se zemědělskými podniky byla vybudována nová surovinová laboratoř, 
která slouží k přejímce řepy podle cukernatosti. 

Aby se zlepšily sociální podmínky pracujících, bylo vybudováno nové sociální zařízení včetně 
šaten. Závod zajišťuje pro své zaměstnance teplou stravu po celý rok a v době kampaně je teplé 
jídlo zajišťováno i pro odpolední směnu. 

V 8. pětiletce budou probíhat v závodě další strojní rekonstrukce za účelem zvýšení další 
zpracovatelské kapacity. Tyto úpravy budou závislé na zdárném dokončení výstavby společné 
výtopny Černožice n. L., na které se podílí závod cca 100 mil. Kčs. Zrušení kalových polí na šámu 
podstatně přispěje ke zlepšení životního prostředí v okolí závodu. Předpoklad realizace této akce 
je vázán na dodávku mechanizovaného kalolisu, která bude uskutečněna do tří let. Rekonstrukcí 
vodního hospodářství, která je plánována koncem 8. pětiletky, bude závod vypouštět vodu čistší, 
než nakupuje.

Přesto, že závod nepatří k nejmodernějším závodům cukrovarnického průmyslu, dosahuje 
dobrých výsledků, a to především díky obětavé práci všech zaměstnanců. V socialistické soutěži 
se závod Smiřice umísťoval vždy na předních místech a proto je i letos snahou pracovníků, 
dosáhnout co nejlepšího umístění v této soutěži.

Toušek Václav, ředitel Vč. cukrovaru



Již dnes si můžete založit vkladní knížku 19. cyklu P S M

Česká státní spořitelna upozorňuje všechny mladé lidi od 14 do 27 let, že již zahajuje 19. cyklus 
Prémiového spoření mladých.

P S M  je forma spoření pro mladé lidi od 14 let věku, t. j. kteří v roce zahájení cyklu dovrší 14 let, 
do 27 let věku, t. j. kterým 1. dubna není 28 let.

Za děti, které ještě nemají vlastní příjem, spoří rodiče. Prémiové spoření mladých je 
organizováno v pětiletých cyklech. Po celou dobu spoření se z úspor počítá 2% úrok a po 
skončení cyklu se připíše prémie dle výše úložek, které se spořily. Během pěti let je možno po 
dohodě ve spořitelně úložku snížit nebo zvýšit.

Měsíčně se spoří Kčs 100,-- až Kčs 700,--.

Celkem si můžete uspořit:

Měsíční úložka Částka celkem Úrok zaokrouhl.     Prémie Celkem

100,-- 6 000,-- 300,-- 500,-- 6 800,--

200,-- 12 000,-- 600,-- 1 000,-- 13 600,--

300,-- 18 000,-- 900,-- 1 500,-- 20 400,--

400,-- 24 000,-- 1 200,-- 2 000,-- 27 200,--

500,-- 30 000,-- 1 500,-- 2 500,-- 34 000,--

600,-- 36 000,-- 1 800,-- 3 000,-- 40 800,--

700,-- 42 000,-- 2 100,--  3 500,-- 47 600,--

Ve všech pobočkách České státní spořitelny Vám rádi dají přihlášku a zodpoví všechny dotazy 
týkající se nového cyklu PSM.

Vkladní knížku se základním vkladem 20,-- Kčs s přijďte založit již dnes.

Česká státní spořitelna ve Smiřicích

    R o u s k o v á  Iva

Od 1. ledna do 31. října 1986 se konalo v kině 227 představení, které shlédlo 11 102 návštěvníků.

Hrubé vstupné činí 61 851,-- Kčs. Plán tržeb je 80 000,-- Kčs.

Během roku odpadlo 26 představení pro neúčast diváků, nebyl mezi nimi jediný film sovětské 
produkce. Nejvíce představení odpadlo v letních měsících.



Program je sestavován dle významných výročí a oslav. K únorovým a květnovým výročím byla 
uspořádána školní přestavení spojená s oslavami.

Putovní kino pořádal fotbalový oddíl, čímž kino bylo ochuzeno o několik atraktivních filmů, což se 
projevuje v tržbách. 

Větší osvětlení na jevišti není zatím provedeno. Halogenové žárovky jsou nedostatkovým zbožím.

Dále je nutné provést v chodbě kina urychlené položení linolea, které je již zakoupeno.

Mimo hrací profil kina jsou zde pořádány různé schůze, přednášky, školení, CO, koncerty a jiné 
akce pro školy i pro veřejnost.

Kmínková Marie, vedoucí kina

Smiřice, dne 13. 11. 1986

Přípravu obyvatel k civilní obraně (POCO), kteří jsou mimo pracovní poměr, zajišťuje komise 
JSBVO při MěNV pro obce Smiřice, Holohlavy a Rodov. Tak jako každoročně mělo i v roce 1986 
školení dvě části. Vojensko-politické téma „Světový revoluční proces a úloha proletářského 
internacionalismu v boji proti imperialismu“ zajišťoval lektor Socialistické akademie. Účast 
pozvaných občanů byla 96 %. Odborné technické téma „Pro záchranu života“ připravil lektor 
ČČK. Účast pozvaných byla nižší – 86 %. Na přednášky byli občané zváni osobními pozvánkami. 
V příštím období chce komise působit hlavně na ženy v domácnosti a na ženy, které jsou na 
mateřské dovolené. Jejich účast na přednáškách byla poměrně nízká.

Pro školení v roce 1987 jsou připravena opět dvě témata. Vojensko-politické – „Současné 
problémy mezinárodních vztahů a úkoly branné politiky strany po XVII. sjezdu KSČ“ a odborně-
technické „Zásady vyprošťování osob a hašení malých požárů“. Toto téma bude doplněno 
filmovými ukázkami.

I v roce 1987 bude komise spolupracovat se základní školou a Svazarmem při přípravě branných 
cvičení žáků i při organizaci dalších akcí branného charakteru pořádaných v našem městě. 
Trvalou součástí práce zůstává propagace branných činností, především formou výstavek 
k významným výročím (Den ČSLA, 70. výročí VŘSR, apod.).

Komise JSBVO
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